
وزیــر راه: راه آهــن شلمچــه –
بصره اتصال ایران به غرب آسیا

و مدیترانه را فراهم میکند
به گزارش صدای تجارت، مهرداد بذرپاش درباره عملیات اجرایی ساخت
خط ریلی شلمچه – بصره گفت: این طرح حدود ۴۰ سال است که در
دولتهای مختلف مطرح بوده و حتی سوابقش به پیش از جنگ ایران و
عراق برمیگردد، اما هر بار به یک دلیلی انجام نمیشده که علت آن

یا طرف ایرانی بوده یا طرف عراقی.

وی ادامه داد: با پیگیریهایی که انجام شد فروردین امسال وزیر راه
عراق با دستور مستقیم نخستوزیر این کشور به ایران آمد و یک جلسه
فشرده با هیئت فنی آن جا داشتیم، توافقنامه کلی انجام شد و بعد
از آن قرار شد اختلافاتی که در گذشته بوده را در یک بازه زمانی حل
کنیم. یکی از اختلافات اساسی موضوع زمین بود که در جنگ تحمیلی
مینهای زیادی آن جا گذاشته شد، مینروبی این مسیر به طول حدود ۱۶

کیلومتر باید انجام شود که مقدماتش فراهم شده است.

سرمایهگذاری ۲۰۰ میلیون دلاری دولت عراق 

وزیر راه و شهرسازی گفت: در گذشته قرار بوده که ایران کل خط ریلی
شلمچه – بصره را با سرمایهگذاری خود بسازد، هم خط هم پل، اما
دولت عراق با عنایتی که نخستوزیر عراق به این طرح داشت و برای
عراقیها واقعا این طرح بسیار راهبردی و مهم است، در دولت عراق
حدود ۲۰۰ میلیون دلار سرمایهگذاری تصویب و بنا شد که ریلگذاری
توسط سرمایهگذار عراقی انجام شود و ما عملیات مینروبی به طول ۱۶

کیلومتر را در اندازه حریم اطراف خط ریلی انجام دهیم.

بذرپاش در گفتوگو با یک برنامه تلویزیونی ادامه داد: از آن طرف
طرح ساخت یک پل تاشو به طول ۷۰۰ متر وجود دارد که باید اجازه
عبور و مرور کشتیها را بدهد و این امر بر عهده طرف ایرانی قرار
گرفت؛ به عبارت دیگر بخش اعظم سرمایهگذاری که در گذشته قرار بود
توسط ما انجام شود، به طرف عراقی واگذار شد و این هم اتفاق خوبی

است که ما ملزم به سرمایهگذاری زیادی نیستیم.

وی با بیان اینکه در حوزه کریدورهای شمال به جنوب فعالیتهای جدی
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آغاز شده و خبرهای خوبی هم در پیش داریم، گفت: فعالتر کردن
گذرگاه شرق به غرب در دستور کارمان قرار دارد. این یکی از طرحهای
راهبردی ریلی کشور است و اینکه ۴۰ سال همه به دنبالش بودند نشان

از مهم بودن این طرح میدهد و باید هر چه سریعتر به پایان برسد.

وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: این طرح اتصال ایران به غرب آسیا
و مدیترانه را فراهم میکند و حتی برای عراقیها هم سود خوبی دارد،
زیرا خطوط ریلی عراق به شبکه ریلی ایران وصل میشود و از طریق
ایران میتواند به کشورهای قفقاز یا کشورهایی مثل پاکستان و
افغانستان یا به دریاهای آزاد یا به دریاهای شمال هم راه پیدا

کند که برای عراق هم فرصت بینظیری است.


